
Meditatie
De Heere zij geloofd

Wat een wonder dat er nog een SGP bestaat. Wat mij betreft, ik moet verklaren,
dat ik ondanks en tegen mijzelf een SGP’er ben en dat wat ik ben, ik dat
ondanks mijzelf en tegen mijzelf in ben. De Heere komt hier alleen alle eer toe.
Hij alleen zij geloofd.
Zo staat het ook in zekere zin met heel de SGP. Wij SGP’ers toch zijn in geen
enkel deel beter of uitnemender dan enig ander mens. Verre van ons dient die
bedrieglijke waan te zijn dat wij van onszelf iets zijn. Het is toch alleen des Hee-
ren onverdiende genade dat er nog een SGP bestaat, die zich rondom Zijn
Woord en Getuigenis schaart. Het is Zijn zegen. Het is Zijn bewaring. Het is Zijn
ontferming, die het verhoed heeft dat de SGP door de stromingen van onze tijd
niet als een roof is weggevoerd. Och, dat wij zulks recht mochten beseffen en
dat al onze kracht en verwachting alleen van de Heere aller heren mocht zijn.
Dat wij in theorie en praktijk ons meer en meer door Zijn Geest en Woord
mogen laten leiden en dat Hij ons ook in ons persoonlijk leven onder de indruk
van Zijn heerlijke en aanbiddelijke majesteit doe leven, opdat wij ook in ons per-
soonlijk leven Zijn Wet: God lief te hebben boven alles en onze naaste als ons-
zelf, mochten betrachten. Dan zal het de SGP niet deren dat zij slechts een
kleine partij is. De voorbeelden zijn er toch te over dat God door kleine midde-
len grote daden verricht heeft. Denk maar aan Gideon, aan de herdersknaap
David, aan de twaalf ongeletterde visserslieden, die het machtige Romeinse rijk
verslagen hebben, aan het handjevol geuzen dat bij de inneming van Den Briel,
tegen alle menselijke berekening in de grondslag van Nederlands vrijheid en
grootheid gelegd heeft. Denk aan het noodjaar 1672, waar wij door Groot-Brit-
tannië, Frankrijk, Munster en Keulen tegelijk besprongen werden en God ons
tegenover deze geweldige overmacht een onbetwistbare zegen schonk. Denkt
aan de zeeslag van Kijkduin, waar Michiel de Ruijter tegen de verbonden vloten
van Groot-Brittannië en Frankrijk de zege wegdroeg. Denk... doch waartoe nog
meer voorbeelden aangehaald? Wij hebben genoeg voorbeelden bijgebracht
om aan te tonen dat wanneer de Heere met ons is, niemand iets tegen ons ver-
mag. Dat beslist alles: of wij al of niet in Zijn wegen wandelen. Hier is u een doel
voor ogen gesteld dat wij met alle vrijmoedigheid een ieder kunnen aanprijzen,
ook onze jeugd. Het is waard dat ook zij haar krachten daarvoor geeft. Ook
waard dat daarvoor studieverenigingen worden opgericht. Maar toch bedenke
een ieder daarbij wel dat het de Heere alleen is, die ons door Zijn Woord en
Geest de rechte weg kan doen bewandelen.

Slotrede SGP-jaarvergadering 1947, uitgesproken door wijlen ds. P. Zandt
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Van de redactie
Zoals u heeft kunnen lezen in het vorige nummer heeft M.J. Moerdijk afscheid
genomen als redactiesecretaris. Toen M.J. van den Berge mij belde en vroeg
om M.J. Moerdijk zijn plaats te willen innemen heb ik dit niet willen afslaan en
gezegd het te zullen proberen. Even een kleine intro: mijn naam is Kees van
Burg en samen met mijn vrouw en twee kinderen zijn we woonachtig te Yer-
seke. In het dagelijks leven ben ik werkzaam bij Baaij Belastingadviseurs te Yer-
seke. 
Voor dit nummer hebben we weer zoveel mogelijk variatie gezocht en dankzij
diverse enthousiaste mensen hebben we weer een blad kunnen vullen waarin
een ieder hopelijk iets zal vinden wat hem of haar aanspreekt. Allereerst een
meditatie van wijlen ds. P. Zandt, uitgesproken in het jaar 1947. Dit is lang gele-
den, maar wat zijn de woorden nog steeds actueel. Dit kunt u ook lezen in de
bijdrage van dhr. C.G. van der Staaij die in zijn pennenvrucht melding maakt
van de zorgen die er zijn. Niet alleen de betwiste subsidie, maar ook de schier
algehele afrekening met God en Zijn Woord. Ook dhr. W. Kolijn deelt die zorgen
in zijn bijdrage in dit nummer. De voorzitter van de SGP-Statenfractie neemt
ons verder mee in de standpuntbepaling inzake de verdieping van de Wester-
schelde. Van het actuele even terug in de tijd, want hoe is in Yerseke de SGP
van de grond gekomen? Dhr. L. de Wolf heeft zich in de historie verdiept en een
aantal pagina’s met interessante gebeurtenissen neergeschreven.
De PKV Krabbendijke is in Den Haag gaan kijken bij onze voormannen in de
Tweede Kamer. Wethouder J.A. Bliek neemt binnenkort afscheid van de poli-
tiek, alle reden om hem nog eens een interview af te nemen. 
Wat heeft onze fractie in de gemeenteraad weten te bewerkstelligen in de laat-
ste vier jaren? Het antwoord leest u in dit nummer. 
De SGP-jongerenvereniging Reimerswaal heeft op haar verenigingsavond d.d.
23 september de nieuwe burgemeester uitgenodigd. Deze vertelde o.a. wat er
allemaal aan vooraf ging voordat hij burgemeester werd van de gemeente Rei-
merswaal. Onze jongeren zijn zeer actief want ook zij trokken naar de Tweede
Kamer in Den Haag, zie hun verslag.
Wij zeggen de adverteerders wederom hartelijk dank voor hun bijdrage aan dit
nummer. 

C. van Burg

P.S. Wilt u a.u.b. als u gebruik maak van de bijgevoegde acceptgiro-kaart
uw volledige naam, adres en woonplaats invullen. Anders weigert de bank
om deze betaling in behandeling te nemen. Hartelijk dank!
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Van de voorzitter
Nu we bijna aan het einde van de raadsperiode 2002-2006 gekomen zijn, is het
een goede zaak om even terug te kijken op de achter ons liggende jaren en een
verantwoording af te leggen in de richting van onze achterban. Om daar
gestalte aan te geven heeft ons redactielid, de heer A. Lokerse, de fractie een
interview afgenomen. Aan de hand van de in 2002 verspreide folder heeft hij de
raadsleden gevraagd in hoeverre en op welke wijze het voorgenomen beleid is
gerealiseerd.
Om aan onze uitgangspunten (opnieuw) bekendheid te geven, zal er in februari
een folder in onze gemeente worden verspreid. Door de propagandacommissie
wordt hier momenteel hard aan gewerkt.
In de afgelopen maanden hebben de leden van de verschillende plaatselijke
kiesverenigingen gestemd voor de kandidatenlijst van onze partij. Pas nadat de
lijst door de vertrouwenscommissie (D.V. 24 november) is besproken zal deze
openbaar worden gemaakt. Wat overigens wel meegedeeld kan worden, is, dat
de huidige raadsleden zich allemaal opnieuw herkiesbaar hebben gesteld.
Omdat inmiddels bekend is dat wethouder Bliek zich niet meer voor een nieuwe
ambtstermijn beschikbaar heeft gesteld, is er binnen de fractie gesproken over
de vervulling hiervan. Meerdere fractieleden zijn voor deze functie eventueel
beschikbaar.
Als opvolger van de heer N. Slootweg is de heer J.J.D. de Koeyer uit Waarde
inmiddels toegetreden tot het bestuur van de CKV. Tijdens de laatste bestuurs-
vergadering is hij daarbij tevens tot secretaris gekozen, als opvolger van de
heer S.D. van Koeveringe uit Krabbendijke. We zeggen vriend Van Koeveringe
hartelijk dank voor al zijn werk als secretaris verricht. We zijn blij dat hij als
bestuurslid deel blijft uitmaken van ons bestuur.
Zoals ik tijdens het openingswoord van onze ledenvergadering in Kruiningen
heb gezegd, valt er ook over SGP-ers niets te roemen. Ook al hun werk is met
zonde besmet. Bij het opmaken van de balans blijft er niets anders over dan
tekort en schuld. Hoe noodzakelijk is het om daarmee aan de voeten van de
Heere terecht te komen! Echter, het is Isrels God, Die krachten geeft en soms
ook op wonderlijke wijze uitkomst geeft. Daarnaast zegt Gods Woord: Indien
iemand van u wijsheid ontbreekt, dat hij ze van God begere, Die een iegelijk mil-
delijk geeft, en niet verwijt; en zij zal hem gegeven worden. Dat is afzien van
onszelf en opzien tot Hem, Die alle dingen regeert en bestuurt naar Zijn welbe-
hagen. Mogen we zo de verkiezingen maar ingaan.

Met vriendelijke groet, M.J. van den Berge
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Bericht uit Den Haag
De kranten hebben weer vol gestaan van de onderwerpen die ons in Den Haag
de afgelopen tijd bezig hebben gehouden. In de najaarstijd zijn we altijd druk
met de bespreking van de begrotingen van de verschillende departementen.
Veel spanning is er al uit, doordat bij de algemene beschouwingen direct na
Prinsjesdag en de daaropvolgende financiële beschouwingen de belangrijkste
politieke keuzes al gemaakt zijn. Als fractie hebben we ook toen een eigen
voorstel op tafel gelegd, waar we op een aantal fronten andere keuzes maken
dan het kabinet doet. Niet extra investeren in topsport bijvoorbeeld, maar liever
dat geld gebruiken voor de bestrijding van vrouwenhandel. Dat is een heldere
en concrete politieke keuze! 

Bij de algemene beschouwingen gaat het om meer dan geld alleen. Zeker, ook
met ons stemgedrag bij concrete financiële keuzes leggen we metterdaad een
getuigenis af van wat wij het belangrijkst vinden. Maar zo’n debat biedt ook bij
uitstek de mogelijkheid voor een uitdrukkelijk getuigenis van de weg waarin we
alleen zegen te verwachten hebben: de weg van gehoorzaamheid aan Gods
geboden, de erkenning van de zegenrijke waarden en normen van de Bijbel.
Lang niet ieder debatje leent zich voor zo’n getuigenis, maar het zou toch wel
armoe troef zijn als dat bij belangrijke debatten zou ontbreken! In de bijdrage
van Van der Vlies aan de algemene beschouwingen, is dat, vanzelfsprekend in
verschillende bewoordingen, daarom altijd een centraal onderdeel: God heeft
recht op ons hoofd en hart.
Dit getuigende element blijft naast het praktische politieke handwerk, immers
altijd een onmisbaar onderdeel van het profiel van de SGP. Het ontbreken of
verbleken daarvan, zou een knieval voor de secularisatie zijn, waar ons hart
maar al te gemakkelijk in mee kan gaan! 
Dat getuigenis is niet iets wat we maar even kunnen neerzetten, of iets waarop
we ons kunnen beroemen. Wel iets waar we naar uit mogen zien en God om
mogen vragen: om het goede moment, de goede woorden en de goede toon te
vinden. 

Naast het gewone kamerwerk hebben ook de perikelen rond het rechterlijk von-
nis over de SGP ons natuurlijk intensief bezig gehouden. Een uitspraak die ons
heeft verbaasd en teleurgesteld. In de media, ook in De Banier, is daar uitvoerig
aandacht aan besteed. Het gaat hier immers om een zeer principiële kwestie:
de vrijheid om ook in het politieke verenigingsleven te handelen naar een aan
de Bijbel ontleende overtuiging. Wat dat betreft, gaat het om meer dan alleen
om de ‘vrouwenkwestie’ in de SGP. Het gaat uiteindelijk om de vrijheid om ook
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op andere onderwerpen tegen de tijdgeest in, positie te kunnen kiezen. 

De strijd tegen de radicale Islam dreigt nu tot gevolg te krijgen dat we allen in
het liberale keurslijf worden geperst. Op het terrein van hetero- en homoseksu-
aliteit, als het gaat om de verhouding man-vrouw, maar ook in de beoordeling
van verschillende godsdiensten en levensbeschouwingen, viert de seculiere
gelijkheidsideologie hoogtij. Het lijkt erop dat alles wat afwijkt van de heersende
ontkerstende gelijkheidsmoraal moet worden neergesabeld. Als er, menselijk
gesproken, geen heldere grens wordt gesteld aan de seculiere gelijkheidsideo-
logie, ondermijnt dat vroeg of laat de godsdienstvrijheid. Er staat dus heel wat
op het spel. 
Met grote belangstelling volgen we daarom het verdere verloop van het rechts-
proces. We hopen en bidden dat de vrijheid die we tot nu toe in ons land mogen
hebben, niet in naam van de gelijkheid wordt opgeslokt. 

C.G. van der Staaij,
Den Haag, 24 oktober 2005
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Uit de Staten van Zeeland
Dit informatieblad waarmee de Reimerswaalse SGP de bevolking informeert
over het werk van de raadsfractie draagt de naam ‘Een vaste koers’. Een
treffende naam die zowel een opdracht als een waarschuwing inhoudt. De
opdracht om helder en duidelijk te zijn over het kompas waarmee die vaste
koers aangehouden kan worden. Een waarschuwing om niet mee te drijven met
de waan van de dag; de ene dag zo, de andere dag zus. Over de vraag wat het
beste kompas is, het belangrijk instrument om koers te kunnen houden, kan
geen onzekerheid bestaan. De Bijbel, het Woord van God, waarin Hij overheden
en onderdanen voorziet van de waarden en normen die elke samenleving nodig
heeft; die duurzaam zijn in de diepere zin van het woord. Daar komt (niet voor
het eerst!) in het bijzonder vandaag de dag veel tegenop. Godsdienst en politiek
acht men een gevaarlijk explosief mengsel. Kijk maar naar de radicale Islam;
zegt men. Toch is het onmogelijk om geloof (religie) en politiek te scheiden. Dat
kunnen D66-ers, VVD-ers en andere aanhangers van de ‘ongodsdienstige
staat’ ook niet. Hun ‘theocratie’ is gebaseerd op het dogma van het gelijkheids-
beginsel. Een beginsel waarvoor iedereen dient te buigen. Die ontwikkeling
wordt steeds duidelijker. Denk aan de gang van zaken over subsidiëring van de
SGP, denk aan de vrijheid van onderwijs, denk aan de discussie over schep-
ping en evolutie. Daarover mogen we, ja moeten we best bezorgd zijn. Al die
zorgen nemen echter niet weg dat wij als SGP nog kunnen functioneren in
gemeenteraden, provinciale staten en parlementen. In ons democratisch stelsel
is het nog mogelijk (ik zeg niet dat het altijd gemakkelijk is) om het SGP-begin-
sel in principiële en praktische zin (die twee zaken mogen we niet van elkaar
scheiden) inhoud te geven. 
Het bezit van een goed kompas, betrouwbare kaarten en de opdracht een
vaste koers te varen betekent niet altijd dat het mogelijk is dezelfde koers aan
te houden. Er kunnen obstakels in de vaarroute ontstaan die een koerswijziging
rechtvaardigen; zelfs noodzakelijk maken. Als SGP-statenfractie menen wij dat
daarvan sprake was toen we een standpunt moesten innemen over het voorstel
om onder bepaalde voorwaarden een volgende verdieping van de Wester-
schelde te accepteren. Daarover zijn wij altijd duidelijk geweest. Geen derde
verdieping, mede wegens de bijkomende verplichting tot natuurcompensatie in
de vorm van ‘ontpoldering’. In tegenstelling tot de vorige keer toen, door middel
van een noodwet, ‘over ons en zonder ons’ besloten is tot verdieping waren nu
de provincie, gemeenten, waterschappen en andere organisaties betrokken bij
deze plannen. Gaande dit proces zijn ingrijpende plannen waaronder de Over-
schelde (een brede verbinding op Reimerswaal gebied tussen Ooster- en Wes-
terschelde) uit beeld verdwenen en werd aan de landbouw zeer goede
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regelingen aangeboden. Dit waardeerden wij positief, maar toch bleven we
tegenstander omdat natuurcompensatie in de vorm van ontpoldering voor de
SGP niet acceptabel was. Waarom is de SGP-statenfractie uiteindelijk toch
gezwicht voor het door het rijk aangeboden pakket? In de eerste plaats omdat
onze minister-president inmiddels een akkoord gesloten had met zijn Vlaamse
ambtsgenoot waarbij overeengekomen werd dat de derde verdieping zonder
meer zou doorgaan onder de voorwaarde dat Vlaanderen 40 miljoen Euro zou
betalen voor ontpolderingen in Zeeuws Vlaanderen (op plaatsen waar de drie
Zeeuws-Vlaamse gemeenten uiteindelijk mee in konden stemmen). Vervolgens
omdat er een niet weg te poetsen Europese eis ligt dat er naast de 300 HA in
Zeeuws-Vlaanderen nog 300 HA estuariene natuur (onder invloed van zout
water) moet komen tussen Vlissingen en Hansweert. Dit is een minimale invul-
ling van een verplichting die opgelegd is vanwege de vorige verdieping. In de
derde plaats omdat het college van Gedeputeerde Staten in de onderhandelin-
gen, naar onze mening, een maximum resultaat had binnengehaald (ongeveer
50 miljoen voor de landbouw en 200 miljoen voor infra-structuur). Langer verzet
had niet geleid tot uitstel, laat staan afstel, had mogelijk (zoiets weet men nooit
zeker) geleid tot minder compensatie en had (dat is wel zeker) betekend dat
Zeeland bij de verdere uitvoering geen vinger meer in de pap zou hebben. Kan
dit laatste iets betekenen? Jazeker, zowel bij de keuze van de nog aan te wijzen
gebieden waarbij vrijwilligheid een rol speelt als bij de wijze van uitvoering. Dit
alles overwegend hebben wij gemeend bestuurlijke verantwoordelijkheid te
moeten nemen. Dat niet iedere SGP-er dit begreep begrijpen wij goed maar we
vertrouwen er op dat u onze moeilijke keus op z’n minst kunt billijken. 

W. Kolijn
Voorzitter SGP-Statenfractie
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Zeven zetels in de raad?
Wat ons betreft mag dat zo blijven!

Interview met de SGP-raadsleden en de wethouder

Reimerswaal heeft in 2002 een prachtige verkiezingsfolder gehad van de SGP.
Daarin stonden allerlei wensen, beloften, actiepunten enzovoorts. Maar wat is
hier van terecht gekomen? 
Reden genoeg om met de fractie en de wethouder op de bijna afgelopen raads-
periode terug te blikken en hen eens stevig aan de tand te voelen.
Op 27 oktober jl. ontmoetten we hen in de kamer van de burgemeester in het
gemeentehuis.

Neemt u even de tijd om kennis te nemen van dit interview! 

Yerseke:
Is het wegennet naar wens aangepast vanwege de toename van het vrachtver-
keer?
Nee, dat is het nog niet, wel blijft het op ons verlanglijstje staan.
Het is niet gerealiseerd vanwege de genomen bezuinigingsmaatregelen.
De verwachting is dat er in de eerstvolgende periode meer financiële middelen
zijn om bestemmingsplan Olzendepolder III te verwezenlijken.
Overigens was de T-splitsing Molendijk-Welleweg bestekgereed, maar toen het
in de raad kwam, voor beslissing tot uitvoeren, stemde alleen de SGP voor,
zodat dit niet is doorgegaan.

Zijn er nog inspanningen geweest voor het behoud van cultureel erfgoed 
(schelp- en schaaldiermuseum)?
Het museum gaat momenteel op de huidige wijze rustig voort.
Momenteel is het in handen van particulier initiatief. De plannen die er zijn
bevatten wel meer dan zo maar een museum, ook de oesterputten worden er
bij betrokken om er zo een soort openluchtmuseum van te maken.

Heel actueel voor Yerseke is de loting voor ‘de Steehof’, waarvan ook melding
was gemaakt in de verkiezingsfolder 2002. Deze zal namelijk 17 november
plaatsvinden.
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Krabbendijke:
Zijn er maatregelen genomen tegen de hinder van het railverkeer?
Momenteel worden de houten bielzen vervangen door betonnen bielzen. Ook
zijn er trillingdempers aangebracht. Zelfs heeft een grote vervoerder nieuwe
treinen aangeschaft die minder geluid produceren. Bovendien zullen er vóór
2007 geluidsschermen aangebracht worden.

Is inmiddels bekend of de begraafplaats uitgebreid kan worden ?
Ja, de onderzoeken zijn afgerond en dit jaar nog zal een voorstel op de raads-
tafel komen. De mogelijkheid tot uitbreiding is er. De gemeente-werkplaats zal
daar niet voor hoeven te wijken én er zullen geen graven geruimd worden.

Kruiningen:
Komt er nu nog een hertenkamp in Knol II?
Nee, het is jammer genoeg niet gelukt een hertenkampje te realiseren. Hiervoor
zijn een aantal redenen.
De bezuinigingen spelen hierin een grote rol. Ja, ook de tegenwoordige milieu-
eisen brengen hiervoor hoge kosten met zich mee.
Om te kunnen garanderen dat de noodzakelijke werkzaamheden ook daadwer-
kelijk uitgevoerd worden, heb je aan twee of drie personen niet genoeg. Even is
er nog aan gedacht om het met vrijwilligers te organiseren, maar dat is niet zo
eenvoudig als het lijkt. Een vaste man ervoor aanstellen is sowieso te duur.

Wanneer is de uitbreiding van de Nishoek bouwrijp, inclusief de ontsluiting 
op het wegennet?
De benodigde grond is door de gemeente aangekocht. De uitvoering van het
geheel wacht eerst op gegadigden. Momenteel zijn er besprekingen met ver-
schillende bedrijven gaande voor de verkoop van vrij grote kavels. De aanpas-
sing van het wegennet ligt plangereed. Het geheel is een samenspel met de
provincie en Rijkswaterstaat. 

Waarde:
Er ligt nog steeds geen fietspad langs de Plasseweg. Komt dat er nog?
Er komt geen fietspad meer in de Plasseweg. Van deze weg is een 60 km
zone gemaakt. Er is belijning op de weg aangebracht en er is een verhoogd
kruisingsvlak gecreëerd. Dit heeft nu een veiligere fietsroute als resultaat. 

Hoe lang zal de Buurtbus nog blijven rijden ?
Wat ons betreft nog heel lang! Maar eigenlijk heeft de gemeente hierin geen
zeggenschap, want dit is een zaak van de provincie. Strikt genomen zijn er te
weinig passagiers om de bus te houden, dit is mede het gevolg van het ophef-
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fen van de veerdienst PSD.
Wel wordt de bereikbaarheid van Waarde meegenomen in de contacten die de
gemeente over zulke zaken onderhoudt met ‘Middelburg’.

Oostdijk:
Hoe is de nieuwbouw in Oostdijk verlopen ? 
Goed! Er was behoorlijk wat belangstelling vanuit de plaatselijke bevolking.
Eigenlijk waren er meer aanvragen dan er kavels beschikbaar waren. Het is de
bedoeling dat er op de kavel ‘Joossen’ vijf starterswoningen worden gebouwd.
Omdat er zeven gegadigden waren, hebben we twee van hen helaas moeten
teleurstellen.

Rilland:
Zijn er hier maatregelen genomen voor de hinder van het railverkeer ?
Evenals voor Krabbendijke, geldt het ook voor Rilland dat de stukken met de
meeste geluidshinder voorzien zullen worden van een geluidsscherm van circa
anderhalve meter hoog. Gezien de toename van het railverkeer staat de hele
Zeeuwse lijn bij spoorwegbeheerder ProRail op de nominatie om deze te ver-
beteren om de geluidsbelasting te verlagen. 
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Hoe is de ontwikkeling van de werkgelegenheid in dit gebied geweest?
Het industrieterrein ‘De Poort’ groeit gestaag. Er zijn steeds meer transportbe-
drijven, ook uit onze eigen gemeente, die zich hier vestigen. 
Daarnaast hebben we in de Bathpolder natuurlijk de glastuinbouw. Inmiddels
werken daar zo’n 160 mensen. Bovendien hebben ook heel wat scholieren een
bijbaantje in de kassen gevonden. Een bijkomend voordeel van deze glastuin-
bouw is dat verschillende toeleveringsbedrijven uit onze gemeente hier ook af
en toe een graantje van meepikken.

Hansweert:
Is er over de nieuwbouw van woningen in Hansweert nog iets te melden?
Juist vandaag is op ‘Het Bastion’ de eerste steen gelegd door wethouder De
Kunder van het CDA. Dit gebouw is een mooi voorbeeld van een compleet con-
cept voor een kern als Hansweert. Op de begane grond komt een nieuwe
supermarkt, met alles er op en er aan, zelfs de Rabobank komt er met een
steunpunt in. Boven de winkel komen dan woningen, waar vandaan men een
schitterend uitzicht heeft op de Westerschelde.

Hoe is de herinrichting van het woonwagenkamp verlopen?
Het woonwagenkamp is netjes geworden. Dit mag echt gezegd worden.
Verder wordt voorzichtig gemeld dat R&B wonen (woningbouwvereniging)
nog grootse plannen heeft voor Hansweert.
Op dit moment wordt gekeken of het buitendijkse terrein van de firma 
Van der Straaten geschikt gemaakt kan worden voor woningbouw.

Identiteit:
Is er ook iets gedaan aan de zorg voor gehandicapten en de sociaal zwakkeren
in onze gemeente?
De uitvoering van het WVG (Wet Voorziening Gehandicapten) verloopt goed. De
kosten hiervan liepen echter de pan uit, zodat er nu verschillende maatregelen
zijn genomen. Zo wordt nu heel serieus bekeken of bepaalde voorzieningen ook
echt noodzakelijk zijn. Daarnaast worden allerlei reeds gebruikte middelen
tegenwoordig ook hergebruikt. 
Dat vinden we een goede zaak.

Weet u dat ‘Maria-Oord’ blij is met het goede contact met de gemeente en een
goed gevoel heeft bij het project Vitaal-Reimerswaal?
Leuk om te horen, Ja de ouderen komen echt achter de geraniums vandaan!
Dit project is een succes.
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Is er in de afgelopen vier jaar ook nog iets gedaan om de zondagsrust te bevor-
deren en het lasteren van Gods Naam tegen te gaan in het openbare leven?
Ja, het vloekverbod dat zo’n twintig jaar geleden uit de Algemene Plaatselijke
Verordening verdween, is er weer in opgenomen. Dat heeft niet alleen ons maar
ook anderen verwonderd. Het kwam er juist door, toen ook in de landelijke poli-
tiek het accent op normen en waarden werd gelegd door onze minister-presi-
dent.

Leefbaarheid:
Is er de laatste jaren meer ‘blauw op straat’ gekomen?
Nee, naar onze beleving niet. We hebben er wel verschillende keren op aange-
drongen, maar uiteindelijk hebben we geen zeggenschap over de manier van
werken van de politie. In het verleden was de burgemeester het hoofd van de
gemeentepolitie, maar dat is allemaal veranderd.
Wel vindt er maandelijks overleg tussen de politie en de burgemeester plaats,
hier kunnen dan probleempjes die er in de gemeente zijn worden voorgelegd en
op deze manier aandacht voor worden gevraagd. Wat overigens niet iedereen
weet, is dat de politie ook een spreekuur voor de burgers kent in verschillende
kernen.

Een deel van de middenstanders in onze gemeente heeft het niet zo gemakke-
lijk. Wordt daar ook iets voor gedaan?
We proberen de middenstand zoveel mogelijk te stimuleren om extra voorzie-
ningen in bestaande winkels onder te brengen. 
Ook bestemmingsplanmatig wordt gekeken naar de locatie en de bereikbaar-
heid van de winkels.

Maar houdt u ook wel rekening met de bestaande winkeliers als er standplaats-
vergunningen aan ambulante handelaars worden verstrekt? 
Ja, de regels hiervoor worden zeker in acht genomen. Natuurlijk willen we de
plaatselijke winkeliers niet in de wielen rijden. Mocht de middenstand over de
handhaving anders denken dan vernemen we dat graag van hen.

Hoe lopen de contacten met de ondernemers- en middenstandsverenigingen? 
De contacten vanuit de gemeente met de enkele winkeliersverenigingen die er
nog zijn, lopen niet zoals het zijn moet. De Middenstandsnota zal zeker binnen-
kort weer eens tegen het licht gehouden moeten worden. 
Met de OVR (Ondernemers Vereniging Reimerswaal) hebben we binnenkort
weer overleg.
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Billijkheid:
Zijn er wijzigingen in de strategie van subsidieverstrekkingen?
De verordening is vereenvoudigd en er wordt steeds meer gekeken of de ver-
strekte subsidiegelden ook doeltreffend zijn besteed. 
Bovendien wordt er meer gekeken wat een reële hoogte is voor een eigen bij-
drage bij diverse verenigingen.

U doelt op de eigen bijdrage van sportverenigingen?
Ja, we willen natuurlijk niemand het vel over de neus halen, maar een eigen bij-
drage van drie procent was natuurlijk belachelijk. Nu is er overeengekomen dat
percentage op te trekken tot vijftien. Naar onze mening zit men dan nog voor
een dubbeltje op de eerste rij. 

Als we het hier toch over hebben, komt er nog een nieuwe sporthal in Yerseke?
Als het aan ons ligt niet. In de afgelopen jaren hebben we ons daar tot het uiter-
ste tegen verzet. We vinden het absoluut onverantwoord om in Yerseke een
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sporthal te gaan realiseren terwijl de sporthal in Kruiningen maar voor de helft
wordt gebruikt.
Dat noemen we verkwisting van gemeenschapsgeld.

Wat is uw mening over het tarief van OZB? 
Kort, maar krachtig: Geen belastingstijging, wel aanpassen aan index. 
Anderzijds moeten we ook voorzichtig zijn om te zeggen dat de OZB nooit extra
verhoogd mag worden. Je weet immers niet waar je als gemeente nog mee
geconfronteerd kunt worden.

Laatste vraag:
Hoe heeft u het ervaren om met zeven zetels in de raad vertegenwoordigd te
zijn?
Heel positief. Wat ons betreft mag dat zo blijven!
We hebben geprobeerd om, in alle bescheidenheid, onze luxe positie te gebrui-
ken ten nutte van onze gemeente.
We behoeven ons niet te schamen voor de macht van het getal, maar zoeken
altijd om zonder machtsmisbruik wel een vaste koers te varen.

Heren, hartelijk dank voor de medewerking en de reactie op de vragen.

A. Lokerse
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INSTALLATIEBEDRIJF

Van de Velde
Yerseke B.V.

Kreeft 5 - 4401 NZ Yerseke
Postbus 52 - 4400 AB Yerseke

Telefoon 0113 - 57 21 20
Telefax 0113 - 57 27 61

E-mail: info@van-de-velde.nl
www.van-de-velde.nl

Komo Installateurs van gas-,
water- en elektro-installaties

Tevens hét adres voor
onderhoud & service van uw

verwarmingstoestellen

Valckenisseweg 34 4411 BR Rilland
tel. (0113) 55 13 84 - 55 17 17

E-mail: hoekman-tds@technonet.nl

Badkamers met comfort
en design naar uw

persoonlijke smaak!
Tussen de Schelde's levert en

installeert complete badkamers van
koninklijke kwaliteit, o.a. Villeroy &
Boch en Sphinx. Ruime keus is er in
wand- en vloertegels en badkamer-
accessoires. Kortom... bezoek onze
showroom en ontdek het zelf.
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VORKHEFTRUCKS

verkoop -- verhuur -- leasing -- service

Zuidweg 13-15, postbus 52
4413 ZH Krabbendijke

tel. (0113) 50 26 10 fax (0113) 50 61 46
E-mail: info@gebrweststrate.nl Internet: www.gebrweststrate.nl

Nieuwe TOYOTA
vorkheftrucks,

elektropallettrucks en
handpallettrucks

alle types

Gebruikte vorkheftrucks
1-5 ton, diesel - gas - elektrisch

Ook levering van alle accessoires, zoals:
side-shifts, kantelaars, traktiebatterijen etc.

Gespecialiseerd in heftruckverhuur!

Veiligheidskeuringen volgens VeBIT-voorwaarden.

Voor inlichtingen: Uw vertrouwd adres

als het om heftrucks gaat



Bezoek aan de Tweede Kamer
‘Nu moeten jullie eens een keertje bij ons in Den Haag komen kijken. We heb-
ben wel regelmatig contact met elkaar, maar dat is altijd maar van afstand.’
Deze opmerking van de heer M. de Bruyne was de aanleiding om op 9 juni jl.
met een groep van achttien personen uit Krabbendijke en Oostdijk een bezoek
te brengen aan de Tweede Kamer.
Om elf uur kwamen we samen in de zaal van de kerk in Krabbendijke. Dit was
ons vertrekpunt. In de zaal hebben we eerst gezamenlijk de lunch genuttigd en
daarna zijn we om half twaalf vertrokken. Na een voorspoedige reis kwamen we
in Den Haag aan, waar we na enig wachten de auto’s kwijt konden in een par-
keergarage. 
Om kwart voor twee meldden we ons in de hal van het Tweede Kamergebouw,
waar we gastvrij werden ontvangen door de heer De Bruyne, voorlichter van
‘onze’ Tweede Kamerfractie. Deze nam ons eerst mee naar de burelen van de
SGP, waar we in een zaaltje terechtkwamen. Na een korte toespraak van de
heer De Bruyne kregen we een videofilm te zien van de afdeling voorlichting van
de Tweede Kamer. Daarna was het de bedoeling om een debat in de plenaire
zaal bij te wonen, maar omdat dit debat nogal slaapverwekkend was, werd het
programma bijgesteld.
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We konden nu onder het genot van een kopje koffie vragen stellen over het
werk van onze Kamerleden, de SGP als partij of vragen over van alles en nog
wat. Dit leverde al snel een aardige discussie op. Daar onze Kamerleden het
druk hadden, zouden we ze waarschijnlijk niet kunnen ontmoeten, maar de heer
C.G. van der Staay wist toch nog een half uurtje voor ons vrij te maken. Ook aan
hem werden verschillende vragen gesteld.
Inmiddels was het tijdstip aangebroken om onder leiding van de Haagse ‘prop-
jesschieter’ een rondwandeling te maken door het gebouw van de Tweede
Kamer. Hij liet ons ondermeer de vertrekken zien waar de fractiemedewerkers
van de verschillende partijen gehuisvest zijn. Hoe groter de fractie is, hoe meer
medewerkers en ruimte men tot beschikking heeft. Hierna wandelden we door
verschillende vertrekken. We kwamen onder andere in de ruimten waar vroeger
de vergaderingen plaatsvonden, waar de ministerraad vergaderde enz. Tijdens
deze rondwandeling wist de heer De Bruyne veel te vertellen over de geschie-
denis van de gebouwen en wat er zoal op politiek terrein had plaatsgevonden.
Ook vingen we nog een glimp op van het torentje van de premier en hadden we
een mooi zicht op het Binnenhof.
Daar het al tegen de klok van vier liep, gingen we nu eerst naar de plenaire zaal
om het spoeddebat over de WAO-problematiek bij te wonen. Hier aangeko-
men, was het debat net begonnen en werd de verantwoordelijke minister, A.J.
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de Geus, aan de tand gevoeld over de nieuwe regelgeving. Namens de SGP
voerde de heer Van der Vlies het woord. Daar de meningen van de verschil-
lende fracties nogal van elkaar verschilden, was het mooi dit debat te volgen.
Toen de heer De Bruyne om vijf uur dan ook het sein gaf om weer verder te
gaan, was er nog niemand die verveeld zat rond te kijken. Vandaag was zeker
niet van toepassing dat politiek bedrijven alleen maar uit saaie debatten
bestaat!
De heer De Bruyne werkte nu verder de rondwandeling door het Kamergebouw
af. Aangekomen in de centrale hal was het tijdstip aangebroken om tot een
afronding van het bezoek te komen. Namens alle deelnemers bedankte onze
secretaris, de heer A.J. Meeuwsen, de heer De Bruyne hartelijk voor alle goede
zorgen en voor de tijd die hij voor ons had vrijgemaakt.
Hierna zochten we de auto’s weer op om de terugreis naar Krabbendijke te
aanvaarden. We kunnen terugzien op een mooie en geslaagde dag.

Krabbendijke, J.W.K. Zandee
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Verslag SGP-jongerenvereniging
‘Reimerswaal’ 
(n.a.v. ‘Kom kennismaken met onze burgemeester’)

Op de vorige verenigingsavond van 14 maart j.l werd oud-burgemeester Verbree
uitgezwaaid. Nu konden we op de laatst gehouden avond van 23 september j.l.
onze nieuwe burgemeester Huisman verwelkomen op onze “jonge” vereniging.

Het is al bijna de gewoonte aan het worden dat dhr. K. Verschuure onze vereni-
gingsavonden opent (en we hopen dat hij dat nog lang voor ons mag doen). Dit
deed hij door met elkaar te lezen uit Matth.11 vers 25-30, het laten zingen van
Ps. 32 vers 4 en 6 en het voorgaan in gebed. 
In zijn welkomstspeech heette hij iedereen van harte welkom en herinnerde ons
aan datgene wat onder iedere plaatsnaam in Reimerswaal (‘Ruimte’) staat. Dit
woord kunnen we toepassen op veel plaatsen. Het grootste voorrecht zal zijn
om bij Hem de onmisbare ‘ruimte’ te mogen ontvangen voor tijd en eeuwigheid.

Daarna was het woord aan burgemeester Huisman. Hij stelde zich gelijk op de
bekende manier aan ons voor. Voornaam: Jan (volgens hem hoor je die naam
niet veel meer bij kinderen??), geboren in Meppel. Zijn vader was werkzaam bij
het spoor. Op 2-jarige leeftijd naar Groningen en op 5-jarige leeftijd naar Delfzijl
verhuisd, getrouwd, 2 zonen, 1 kleinkind. Gewerkt bij o.a. Akzo, verschillende
functies binnen de politie (recherche), bij het GAK en bij de UWV onderzoeks-
en opsporingswerkzaamheden in de Eemshaven. In 1994 is hij in de gemeente-
raad van Delfzijl terecht gekomen en in 1999 daar wethouder geworden.
Kortom: onze burgemeester houdt van afwisselend werk, maar pas op, hij heeft
blijkbaar ook een goeie speurneus! Onze burgemeester heeft ook nog hobby’s,
o.a. piano en orgel spelen, fotograferen en luistert graag naar (moderne) klas-
sieke muziek.
In Delfzijl heeft onze burgemeester veel commoties meegemaakt in de gemeen-
teraad. Op 1 oktober ’04 heeft hij daar zijn ontslag genomen, en is daar met
geen voldaan gevoel weg gegaan.
Na overleg met zijn vrouw is zijn keus gevallen om te gaan solliciteren naar de
functie van burgemeester. Wat voor soort gemeente het moest zijn stond al
vast. Hij wilde een ruimtelijke gemeente met kleine kernen, veel water, vrije uit-
zichten met het liefste geen hoogbouw. Toen hij de (vacature) gemeente Rei-
merswaal zag kende hij deze alleen nog maar van de oude veerverbinding
Kruiningen - Perkpolder en Yerseke van de mosselen. Voordat hij ging sollicite-
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ren is hij samen met zijn vrouw de hele gemeente rustig door gereden. En heeft
hij, na veel denken en overwegen, gesolliciteerd. 
Op een geheime locatie (inmiddels niet meer) werd hij uitgenodigd door de ver-
trouwenscommissie van Reimerswaal, dat was op de dag dat er in het noorden
van het land een halve meter sneeuw lag. Deze afspraak ging zodoende niet
door en moest hij wachten totdat de sneeuw gesmolten was.
Vervolgens werd hij uitgenodigd door de Commissaris van de Koningin, dhr.
Van Gelder. Dat inmiddels de zevende, 700 km lange reis was. Na het bezoek
aan de CvdK was de minister aan de beurt. Deze heeft hij nog geen 5 minuten
kunnen spreken, omdat de minister een erg volle agenda had.
Op 10 mei j.l. is dhr. Huisman officieel benoemd tot burgemeester van Rei-
merswaal. Tot nu toe bevalt het hem goed en heeft hij in de kernen op veel
plaatsen al kennis gemaakt met de inwoners. Omdat de burgemeester nog
geen woning heeft gevonden (volgens sommigen al wel), woont hij doorde-
weeks in een seniorenwoning van R&B in Kruiningen. Voordat hij deze woning
kon huren, belde hij naar de woningbouwvereniging. De mevrouw die hij aan de
lijn kreeg, wist niet dat ze met de toekomstige burgemeester in gesprek was, ze
stelde hem de volgende vragen: ‘wat is de leeftijd?’ ‘55 jaar’ (dat kon dus net
voor een seniorenwoning). ‘Bent u verbonden aan de gemeente Reimerswaal?’
‘dat zat er ongetwijfeld aan te komen’. ‘Financieel zelfstandig?’ ‘Dat zou net
moeten lukken’. (Achteraf heel wat vragen voor niets gesteld!) 
Na de speech van de burgemeester treedt ons bestuurslid Sharan Neels naar
voren om onze a.s. activiteit te bespreken. De bedoeling is dat we op 2 novem-
ber (en bij meer dan 25 deelnemers ook 9 november) naar het 2e Kamergebouw
in Den Haag gaan. 

Na de pauze breekt er een vragenwolk los boven de burgemeester, die hij net-
jes opvangt en zo goed mogelijk probeert te beantwoorden. Een kenmerkende
vraag van jongeren is natuurlijk wat doet de burgemeester in het belang van de
jeugd en de werkgelegenheid voor jonge mensen? Hij geeft aan dat hij zich
heeft geïnteresseerd in de plaatselijke bedrijven. Hij heeft al enkele van deze
bedrijven aangespoord om jongeren ook een kans te geven wanneer er vaca-
ture(s) vrijkomen.
Inmiddels is hij ook op de hoogte gebracht van de problemen die zich voordoen
op oudejaarsdag bij de jeugd. Hij is hard op zoek naar oplossingen om oude-
jaarsdag beter te laten verlopen.
Het recente ongeval op de Westerschelde was bij velen nog een groot vraagstuk
wat de veiligheid, de gevolgen voor de volksgezondheid en het evacuëren betreft.
Nadat onze burgervader alle vragen beantwoord had, werd het tijd om te gaan
eindigen. Ons raadslid Rinus van den Berge was bereid om met ons de avond
te besluiten.
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Na het eindigen was er ruimte om nog wat na te discussiëren onder het genot
van wat fris en een lekkere warme hap uit de frituur. En wat de gezelligheid
betreft daar ontbrak het ook niet aan. Dus we mogen weer terugzien op een
geslaagde avond. Degene die deze avond heeft gemist geven we natuurlijk de
kans om dit ook een keer mee te maken. Op D.V. 3 maart is onze volgende
avond, dus schroom niet en kom je verdiepen in de politiek én de SGP. Wat
zeker in deze tijd erg belangrijk is. 
Er zullen er zeker zijn die nog graag lid willen worden van de SGP-jongeren, dan
is er voor diegene nog een verrassing, want voor ieder 100e lid ligt een kado
klaar. Allemaal tot ziens. 

Roel Christiaanse
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Wethouder Bliek bij naderend
afscheid: De Heere regeert!
Aan alles komt een einde. Zo nadert ook het einde van een tijdperk van ruim
dertig jaar waarin de heer J.A. Bliek actief was binnen de SGP in onze regio. We
hebben een vraaggesprek met de heer Bliek in het gemeentehuis van Reimers-
waal. We laten hem zelf aan het woord over diverse zaken.

Politieke loopbaan.
Hoe verliep uw loopbaan in de politiek?
‘We zijn met ons gezin in 1969 in Krabbendijke komen wonen. Dat was toen
nog een zelfstandige burgerlijke gemeente. Maar per 1 januari 1970 ontstond
de gemeente Reimerswaal. In Terneuzen was ik al lid van de plaatselijke kies-
vereniging van de SGP. Ook in Krabbendijke ben ik lid geworden van de kies-
vereniging. Een gevolg hiervan was dat ik in 1974 op de lijst van de SGP voor
de gemeenteraadsverkiezingen terechtkwam. Ik stond op de derde plaats. De
SGP had toen vier zetels in de Reimerswaalse raad gedurende de eerste
periode. Dat werden vijf zetels vanaf 1974. Ik was ook gekozen en ben in 1974
raadslid geworden. Er zijn toen meer personen nieuw in de raad gekomen. Dat
kwam doordat I.A.M. Koster, die C. Goud was opgevolgd, ermee stopte. Ook
de heer Don uit Kruiningen stopte ermee. En we wonnen één zetel. Drie nieuwe
SGP-raadsleden traden aan: Bruijnooge uit Kruiningen, Hoekman uit Rilland en
mijn persoon. Verder maakten wethouder H. Cornelisse uit Yerseke en fractie-
voorzitter W. Koster uit Krabbendijke deel uit van de SGP-fractie van 1974. Ik
heb beide laatstgenoemde heren drie perioden meegemaakt. Bruinooge volgde
in 1986 Cornelisse op als wethouder en ik volgde Koster toen op als fractie-
voorzitter. Ik ben drie perioden raadslid geweest en drie perioden fractievoorzit-
ter. Toen stopte Bruinooge als wethouder. De vraag kwam naar mij toe of ik
voor het wethouderschap wilde gaan. Die vraag was me in 1986 ook al gesteld.
Toen heb ik, gelet de ontwikkelingen op school, nee gezegd. Maar nu, in 1998,
ben ik door onze fractie, met mijn instemming, kandidaat gesteld voor het wet-
houderschap. Ik was ondertussen 55 jaar geworden en velen zeiden: ‘Dat zou,
menselijk gesproken, een mooie afsluiting kunnen zijn van je carriere.’ Behalve
de genoemde activiteiten, kan ik nog vertellen dat ik ook nog een poosje lid ben
geweest van het bestuur van de statenkring. In 1971 werd ik voorzitter van de
kiesvereniging in Krabbendijke. Dat ging zo. Ik werd gekozen in het bestuur en
werd toen tweede voorzitter. Echter, de eerste voorzitter, de heer Slotboom,
vertrok al gauw daarna naar ‘s-Gravenpolder. Toen zat ik aan het voorzitter-
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schap vast. Na mij is meneer De Rooij ook een groot aantal jaren voorzitter
geweest. Hij vertrok echter naar Veenendaal en toen ben ik weer voorzitter
geworden. Momenteel ben ik nog voorzitter van de provinciale vereniging.’

Hebt u nooit in de Provinciale Staten gezeten?
‘Nee, je kunt niet alles. Ik was een half jaar raadslid, toen ik ook in de kerken-
raad van de Geref. Gem. te Krabbendijke ben gekomen.’

Fractievoorzitterschap
Vertelt u eens wat volgens u het fractievoorzitterschap inhoudt...
‘In een fractie kan op een goede manier gediscussieerd worden, maar uiteinde-
lijk moet de fractievoorzitter een zaak sturen, zodat er een fractiestandpunt
naar voren komt. Alleen als er over niet-principiële zaken gestemd wordt in de
raad, kan er soms een lid van de fractie wel eens anders stemmen dan de ove-
rige fractieleden. Dat dient echter ook een uitzondering te blijven. Het moet op
zich kunnen, maar over principiële standpunten is er de afspraak: dat doen we
niet. Daarin komen we duidelijk en eensluidend naar voren. Al zouden er frac-
tieleden zijn die met een bepaald onderdeel geen moeite hebben, dan nog
moet er één lijn zijn. Elk jaar worden de algemene beschouwingen gehouden bij
het bespreken van de raadsbegroting. Dat is de taak van de fractievoorzitter.
Hij is daarbij ‘het gezicht’ van de fractie. Wij hebben in Reimerswaal altijd het
voordeel gehad dat we een grote fractie vormden. Dan is een goede taakverde-
ling mogelijk. Ieder had z’n eigen beleidsterreinen. Op die terreinen was dat
raadslid zelf tijdens de raadsvergaderingen de woordvoerder. De fractievoorzit-
ter sprak bij algemene zaken en soms ook wel als het moeilijk was voor een
fractiespecialist om eruit te komen. Je zou kunnen zeggen: een fractievoorzitter
heeft een sturende en coördinerende rol.’

Wethouderschap
Wat komt daarbij allemaal kijken?
‘De positionering van een wethouder is vanaf 2002 anders geworden door de
invoering van het duale stelsel. Daarvoor was er het monistische stelsel en
maakte de wethouder ook deel uit van de raad. Nu is hij geen raadslid meer en
mag hij niet meer meestemmen. In ons land zie je duidelijk wat het dualisme
opgeleverd heeft. Er is nog nooit één periode geweest waarin zoveel wethou-
ders zijn afgetreden en weggestuurd. Dat zegt men dan te zijn in het belang van
een goede volksvertegenwoordiging, maar één ding weet ik: het heeft zijn
invloed op de portemonnee van de bevolking. Elke wethouder die weggestuurd
wordt, krijgt zijn wachtgeld. Er komt een nieuwe wethouder voor in de plaats,
die ook weer bekostigd moet worden. Dat alles heeft ons land al miljoenen
gekost. En het nut van dualisme is mijns inziens echt niet zo groot.’
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Acht jaar wethouderschap en nu stoppen. Waarom?
‘Alles heeft z’n bestemde tijd. Ik doe m’n werk met plezier. Maar ik heb een
gezin. Dat vraagt ook aandacht. De familie groeit. Er komen kleinkinderen bij.
M’n vrouw heeft daar een geweldige rol in gespeeld. Dat heeft ze kunnen en
mogen doen. Ik ben daarin, wat betreft het tijd in het gezin steken, tekortge-
schoten. Nu wil ik, bij het ouder worden, toch afstand nemen van dit werk. Ik
heb nog ander werk, op kerkelijk gebied. En ik heb echt m’n partijtje mogen
meeblazen.’

Reimerswaal
Wat heeft de SGP in Reimerswaal kunnen bereiken in uw periode en weet u nog
een paar wensen te uiten...
‘Het is moeilijk om concreet zaken aan te duiden die bereikt zijn. Wel is het zo
dat als je in het college van B & W zit, dan kun je, achter de schermen, in de
voorbereiding van bepaalde voorstellen hier en daar nog iets bijsturen. Je kunt
daar zeker een rol in spelen. We hebben de mogelijkheid binnen ons college om
een minderheidsstandpunt in te nemen. Dat doen wij in principiële zaken altijd.
Wensen van de SGP: ik noem de sluitingstijden van de horeca, de bevordering
van de zondagsrust, het bestrijden van bepaalde overlastgevende zaken bij
bepaalde activiteiten. Reimerswaal is rust en ruimte. Dat dit zo mag blijven. Die
rust, met name op de eerste dag van de week; er hoeft ook geen grootschalige
industrie te komen met daarbij de vierentwintiguurseconomie. Werkgelegen-
heid voor de bevolking is wel een wens. Ook woningbouw willen wij graag
bevorderen, tot in het redelijke. Iemand van een andere fractie, zei eens: ‘In Rei-
merswaal mag wel je wieg staan, maar niet je huwelijksbed.’ Daarmee drukte hij
tamelijk treffend uit hoe het er in Reimerswaal uitziet. Er is jaarlijks een geboor-
teoverschot, maar helaas ook een vertrekoverschot. De groei van Reimerswaal
wordt met name bepaald door dat geboorteoverschot. We mochten hier maar
weinig woningen bouwen. Daardoor ontstond er woningnood. Gelukkig is dat
beleid aan het veranderen.’

Terugblik en blik vooruit
We vragen aan de heer Bliek in het kort nog even achterom te kijken, maar ook
vooruit te zien...
‘Als ik terugkijk: het huidige gebeuren heeft bepaalde voordelen ten opzichte
van vroeger. Er zijn meer gemakken en er is minder armoede. Aan de andere
kant, kijkend naar het morele aspect, is er een achteruitgang te constateren die
zich nog steeds voortzet. Waar vroeger veelal alleen over de grote steden
gesproken werd in de zin van: ‘Nou, nou, het is me daar wat...’, daar zie je dat
dezelfde zaken ook meer en meer op het platteland gebeuren: overvallen,
inbraken. Dat is bijna aan de orde van de dag. ‘Is het niet voor niets dat premier
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Balkenende, toen hij pas aangetreden was, het had over ‘waarden en normen’.
Wat het overige betreft: denk aan de uitspraak van de rechter over de SGP en
haar zogenaamde discriminatie. Dan ziet de toekomst er, wat dat betreft, niet
rooskleurig uit. De volgende stappen zouden kunnen zijn: eerst onze scholen
boycotten en daarna de kerken aanpakken. Geen mens zal dat kunnen stuiten.
Dat is overeenkomstig Gods Woord. Als we niet zullen dragen het teken van het
beest, kunnen we niet kopen of verkopen. Aan de andere kant geldt: niet deze
of gene heeft het voor het zeggen, nee, de Heere regeert! Hij volvoert Zijn raad.
Dan loopt alles uit op de eer des Heeren.’

C. van den Bovenkamp
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Kerkhoekstraat 17 - Yerseke

Tel. (0113) 57 23 39

Fax (0113) 57 37 48

Voor al uw bouwactiviteiten

Oostdijk v.o.f.

Uit voorraad leverbaar

De Leeuw Reclame- & Bedrijfskleding
Oostpolderweg 7, 4413 NN Krabbendijke, tel. 0113 - 50 20 40, fax 0113 - 50 27 93

Geopend van maandag t/m vrijdag. ‘s Avonds en zaterdags op afspraak.
(ook particuliere verkoop)

✓ Spijkerbroeken
✓ T-shirts
✓ Polo’s
✓ (Polo)sweaters
✓ Overhemden (werk)
✓ Bodywarmers
✓ Jassen
✓ Veiligheidsschoenen & kleding

Alle textiel kan voor-

zien worden van

uw eigen opdruk.
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Mannenmode

Paardenmarkt 11, Yerseke
Tel. (0113) 572340   Vrijdag koopavond

Zaterdag tot 17.00 uur geopend

Zaterdag tot 17.00 uur geopend



Reimerswaalse SGP-jongeren
in het Binnenhof
Woensdag 3 november was het zover! Om vier uur verzamelden we bij de
Geref. Gem. kerk in Krabbendijke waarna we met auto’s vertrokken richting
Den Haag. De reis verliep voorspoedig totdat we in Den Haag kwamen. We
waren elkaar al snel kwijt en na heel wat telefoontjes, straatboeken en politie-
agenten, stonden we eindelijk voor de parkeergarage die vol was. Het maakte
niet uit, het doel was het waard. Rond zeven uur stapten we het Binnenhof bin-
nen. Nadat we helemaal gecontroleerd waren en onze jassen en tassen ingele-
verd hadden, kregen we van Menno de Bruyne, die ons verwelkomde, een
‘bezoekerssticker’ opgeplakt. Hij leidde ons het gebouw door en wat roltrappen
later zaten we in de vergaderzaal op de etage van de SGP. Hij liet ons een video
zien over het politieke bezig zijn en ondertussen konden we ons brood weg-
werken. Daarna kwam meneer Van der Vlies en konden we onze vragen kwijt.
Hij had eigenlijk niet veel tijd want hij wilde graag een debat bijwonen, toch trok
hij ruim een halfuur voor ons uit. 
Tijdens het debat mochten we een plaatsje zoeken op de publieke tribune en
staarden bewonderend naar de debaters beneden ons. Na een kwartier kwam
Menno ons weer halen en gaf ons toen een uitgebreide rondleiding. Het was
erg interessant want het gebouw bestaat uit een monumentaal pand, het vroe-
gere paleis waar koning Willem I, II en III nog hebben gewoond, en uit een
nieuw gedeelte. Menno wees ons op de vele bijzonderheden en wees aan
welke partij waar gevestigd was. Onderweg zagen we af en toe een bekend
politiek persoon voorbij lopen. Tenslotte kwamen we in de oude ridderzaal die
nog niet zo lang geleden gerestaureerd is. Verder zagen we veel standbeelden
en koning Willems die ons aanstaarden vanaf de hoge muren in het oude paleis.
Iedereen was onder de indruk van deze mengeling van oude en moderne archi-
tectuur.
De tijd was omgevlogen en we stonden al weer bij de uitgang. We haalden onze
jassen en tassen weer op en gaven Menno een droppakket waarvoor hij heel
dankbaar was.. Het zou wel opkomen dacht hij, en anders moesten we nog
maar eens terugkomen. Na een hartelijk afscheid gingen we weer terug, richting
Krabbendijke en om elf uur waren we in Krabbendijke. Het was weer leuk
geweest. Niet-leden; je hebt wat gemist hoor. En wij hebben jou gemist. Stille
wenk..

Groetjes van Marion Christiaanse
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Westweg 21, 4413 EE Krabbendijke
T (0113) 50 24 73 - F (0113) 50 12 96
GSM 06 - 53 83 97 82

Als dealer van onderstaande merken:

HAVEP, ORCON, BJÖRNKLADER, BRAM’S PARIS, SANTINO, US BASIC,
MC FORSUM, ROM88, GRISPORT, ELTEN, EMMA, SAFETY JOGGER enz.

bieden wij voor bedrijven en particulieren een uitgebreide collectie werkkle-
ding, vrije tijdskleding en veiligheidsschoenen aan. Ook verzorgen wij op
alle werk- en promotiekleding uw bedrijfsnaam of -logo d.m.v. borduren,
transfer of zeefdruk. Vraag vrijblijvend offerte aan en u zult versteld staan.

Informeer of kom vrijblijvend langs op bovenstaand adres.

Bezoek nu ook onze website www.vandevreede.nl
Emailadressen zijn: jaap@vandevreede.nl en jos@vandevreede.nl

ONTWERPEwoningbouw utiliteitsbouw industriële bouw

• ontwerp

• bouwvoorbereiding

• bouwbegeleiding

VD07-2

Van Damme Bouwadvies:
ontwerpers van huisvesting

YERSEKE   (0113) 57 17 58 POORTVLIET  (0166) 61 74 61



Korte uiteenzetting van de
oprichting kiesvereniging
‘Voor Recht en Vrijheid’ te Yerseke

Doordat alle verslagen van de kiesvereniging Yerseke in beslag zijn genomen
door de Duitse bezetting van 1940-1945 volgt de originele mededeling van M.
Buteijn die als volgt is opgesteld.

Vriend de Wolf

Volgens afspraak zou ik kijken of ik nog een H.R. vanaf de oprichting der kies-
vereniging ‘Voor recht en vrijheid’ te Yerseke kon vinden. En dat heb ik gevon-
den, doch daar staat geen datum in van oprichting. Doch het Program van
beginselen en de statuten, H.R. en Gem. P.R. der Staatkundig Geref. Partij ver-
meld een oprichtingsdatum n.l. 24 apr. 1918 gehouden in de vergadering te
Middelburg, dus de kiesver. hier ter plaatse moet voor deze datum zijn opge-
richt, ik zou zeggen laten we aannemen ongeveer 15 febr. 1918, dan zullen we
niet veel missen, want uit mijn herinneringen weet ik dat voor de oprichting van
de partij, eerst de kiesvereniging was opgericht.

M. Buteijn

Dit schrijven heb ik eind 1986 ontvangen.
L. de Wolf

Het bestuur uit 1918 waren de volgende personen:
H. BUTEIJN, Voorz.
C. HARTOOG, Secr.
H. SLOTBOOM, Penningm.
P. OTTE
C. HIRDES 
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HEROPRICHTING
De eerste vergadering werd op donderdagavond 17 januari 1946 om half acht
in de Consistorie der Geref. Gem. gehouden. Aanwezig 31 personen.
De leiding werd waargenomen door de heer B.J. de Winter met het laten zingen
en lezen uit Ps. 79 en het voorgaan in gebed. Daarna roept hij allen een hartelijk
welkom toe, in het bijzonder Burgemeester Kodde van Zoutelande, die deze
avond een rede voor de vergaderden zal uitspreken. Opgemerkt word dat we
januari 1940 voor het laatst vergadert hebben. Het leek dat alle politiek lam
geslagen was, behalve de N.S.B.
Getracht was om alle politiek in een eenheid te bundelen. Dat werd een fiasco.
Na de bevrijding was er bij geheel ons volk een zucht naar eenheid. Dat is te
prijzen mits het maar niet gaat ten koste onzer beginselen. De linkse Partijen
zijn thans bezig dit te verwezenlijken. Rechts heeft getracht, zonder succes
echter. De vraag is thans: ‘Wat nu?’
Hierover zal de heer Kodde ons nader inlichten. Hiermee was de eerste verga-
dering geopend en gaf het woord aan de spreker. Spreker achtte het een voor-
echt dat we weer vrij waren. Wat was van ons geworden zo de Duitsers eens
blijvend geheerst hadden? Ook hij was voor eenheid en heeft getracht om met
andere politieke partijen hiertoe te geraken. In duidelijke taal zette hij art.36 uit-
een en is waardig om volgens Gods Woord daarvoor te strijden, aldus Spreker.
Tijdens de pauze gaven zich 19 personen op als lid.
Na de pauze word gevraagd naar de houding van de ‘Banier’ tijdens de bezet-
ting. De heer Adr. Kersten, (als gast aanwezig) geeft enige opheldering verteld
ook dat Ds. G.H. Kersten de eerste en de enige was in den lande, die op wilde
houden met de uitgave der Banier. Dit werd echter voor de Duitsers geweigerd.
Toen heeft hij bedankt als hoofdredacteur en wilde zelfs geen artikelen daarin
meer schrijven. De nieuwe hoofdredacteur (Dhr. Kaptein) heeft later toch de uit-
gave moeten staken door het bedanken van vele abonnees. Besloten word om
op eerst komende vergadering een bestuur te kiezen. Hierna sluit de heer de
Winter de vergadering en eindigde de heer Kodde met dankzegging.Ter dek-
king der onkosten, werd bij de uitgang een collecte gehouden.

Bovenstaande gegevens overgenomen uit oude notulen.

Yerseke, L. de Wolf
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U vindt bij ons een verrassend
veelzijdig assortiment met o.a.
* PRACHTIGE SORTERING VOGELS
* DIVERSE KNAAGDIEREN
* VELE SOORTEN TROPISCHE VISSEN
* VRIJWEL ALLE SOORTEN DIERVOEDERS

EN -BENODIGDHEDEN
* HENGELSPORTARTIKELEN
* LAARZEN, KLOMPEN, JOLLY’S,

WERKSCHOENEN, WERKKLEDING,
REGENKLEDING, WAADPAKKEN ENZ.

* POTGROND, MESTSTOFFEN, BESTRIJ-
DINGSMIDDELEN, TUINZADEN

Kijk ook eens in onze tabakspeciaalzaak

HARTELIJK WELKOM!

H.-I.-Ambacht  Brederodehof 66  T. (078) 681 70 84    •    Elspeet  Staverdenseweg 17  T. (0577) 49 25 01    •    Krabbendijke  Dorpsstraat 55  T. (0113) 50 39 20

Nieuw binnengekomen:

Etage rokken
Van  69,- en  79,- voor 59,-

Damesblouses
Van  59,- voor 49,-

herfstactie


